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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Ministerstvo zadávalo zakázky na padáky bez
soutěže
Ministerstvo obrany investovalo v uplynulých dvou letech desítky milionů korun do nákupu a oprav
padáků. Zakázky přitom zadávalo rovnou konkrétním firmám, ačkoliv podle zákona musí oslovit
alespoň tři firmy fungující na trhu. Uvedla to dnes Česká televize (ČT). Ministerstvo se podle ČT
brání analýzami trhu, podle nichž jsou pouze oslovené společnosti schopny splnit podmínky soutěže.

Ministerstvo obrany zadalo výrobu 84 nových padáků za 3,5 milionu korun firmě Mars Jevíčko,
opravu 700 padákových souprav za 60 milionů korun pak firmě Kras Chornice. Obě společnosti byly
jediné, kterým ministerstvo zakázku nabídlo, uvedla ČT. "Vždy k takové zakázce patří samozřejmě
marketingová studie a z té nám jednoznačně vyplynulo, že podmínky a to, co potřebujeme, jsou
schopny splnit právě tyto firmy, a proto byly osloveny," řekl televizi mluvčí ministerstva Ladislav
Šticha.

Na českém trhu ale podle ČT funguje řada firem, které se obchodem s padáky, jejich opravami a
výrobou zabývají. "Pokud se budeme bavit o systému jako o kompletu se zabezpečovacím systémem,
záložním padákem, postrojem a hlavním padákem, ano, jsme schopni dodat armádě adekvátní
materiál," potvrdil například jednatel firmy Skydiving Jan Wantula. Firma Paraschop, která se zabývá
dovozem padákové techniky, je zase podle jednatele Jana Klapky schopna dodat armádě jakýkoliv
výrobek světových výrobců.

Některé firmy přiznávají, že cenově nemohou konkurovat českému výrobci Mars Jevíčko; na druhou
stranu ale říkají, že za vyšší cenu by armáda získala padáky s vyšší životností, dodala ČT. Další z
firem dokonce televizi předložila výhodnější nabídku, a to nejen na výrobu, ale i na opravu starých
padáků. Ani tuto firmu ale ministerstvo obrany neoslovilo. Šticha vysvětlil, že ministerstvo o zakázku
požádalo firmu, která padáky vyrábí, a je proto nejlépe schopna je opravit.

"Pokud takové firmy skutečně existují a pokud jsou schopny zakázku také splnit, tak zřejmě osloveny
být měly," řekl ČT právník Ondřej Hanák. Podle něj by se však celou záležitostí měl zabývat spíš
Úřad pro ochranu hospodářské soutěže.

Ministerstvo obrany chce ještě letos nakoupit stejným způsobem dalších 30 padákových souprav,
tentokrát za 5,5 milionu korun, dodala televize.
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